
Protokół nr 5/2022 

Z posiedzenia Warszawskiej Rady Seniorów 

W dniu 29.08.2022 r. 

W Liceum Ogólnokształcącym im. Stefana Batorego 

przy ul. Myśliwieckiej 6 

Obecni na posiedzeniu członkowie i eksperci WRS. 
Obecni na posiedzeniu przewodniczący Rad Dzielnicowych. 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
1.Marlena Muszyńska Zastępczyni Dyrektora Biura Pomocy i Projektów 
Społecznych, 
2.Małgorzata Borys-Dziedzic kierowniczka Zespołu Realizacji Polityki 
Senioralnej, 
3.Janusz Samel Dyrektor Biura Sportu i Rekreacji 
4. Marcin Głuszak przedstawiciel TKKF „Chomiczówka”.  

Posiedzenie otworzyła i prowadziła Małgorzata Żuber-Zielicz przewodnicząca 
WRS.  
 
Na wstępie poinformowała, że zarządzeniem Prezydenta m.st. Warszawy z dnia 
26.08.b.r. do Warszawskiej Rady Seniorów zostali powołani: Elżbieta Wirth-
Dzięciołowska – Bemowo, Marek Bojanowicz – Wola, Daniela Fidura – 
Białołęka, Bożena Pajewska – Praga-Południe.  

Część I  

Porządek obrad. 

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dniu 22 czerwca 2022 r. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Kapituły Konkursu „Miejsce 

Przyjazne Seniorom  
3. Zaopiniowanie projektów uchwał.  
4.  Kalendarium z zadaniami  do końca grudnia. 
5. Uaktualnienie składu zespołów zadaniowych, informacja o zadaniach dla 

zespołów i prezydium wynikających z kalendarza. 
6. Sprawy różne i wniesione  

Ad. 1 
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J. Celińska sekretarz WRS poinformowała, że wszyscy członkowie i eksperci 
otrzymali projekt protokołu nr 4/2022 z posiedzenia w dniu 22.06.2022 r. 
Zgłoszone uwagi zostały uwzględnione. W wyniku głosowania, 15 głosami za, 
protokół nr 4/2022 został przyjęty. 

Ad. 2  

J. Celińska przeczytała projekt uchwały w sprawie powołania Kapituły 
Konkursu „Miejsce Przyjazne Seniorom”.  
Poinformowała, że Jan Sobota, nieobecny na posiedzeniu, wyraził zgodę na 
powołanie do składu Kapituły.  Swój akces do Kapituły zgłosili także Elżbieta 
Wirth-Dzięciołowska, Krystyna Śmigielska, Ireneusz Wrześniewski, Bożena 
Smolarek.  
Biuro Pomocy i Projektów Społecznych delegowało do pracy w Kapitule 
Marlenę Muszyńską Zastępcę Dyrektora BPiPS, Małgorzatę Borys-Dziedzic 
kierowniczkę Zespołu Polityki Senioralnej. 
W wyniku głosowania, 15 głosami za, uchwała nr 4/2022 została przyjęta. 

Ad. 3 

M. Żuber-Zielicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie, wnioskowanego 
przez WRS,  ustanowienia dnia 30 września Dniem Seniora Warszawskiego. 
Poinformowała, że działania w tej sprawie zostały podjęte już w ubiegłym roku i 
były konsekwentnie prowadzone. Wnosimy, aby Dzień obchodzony był 
uroczystą sesją WRS, z udziałem Prezydenta m.st. Warszawy, Przewodniczącej 
Rady Warszawy i przedstawicieli środowisk senioralnych. Chcemy , aby 
podczas sesji odbywała się debata dotycząca spraw seniorów i realizowanej 
polityki senioralnej. Za szczególne zasługi na rzecz seniorów wręczane będą 
podziękowania, wyróżnienia i nagrody. 
Projekt zostanie przekazany do Rady m.st. Warszawy w celu dalszego 
procedowania. Zebrani wyrazili pozytywną opinię dla podjętej inicjatywy, oraz 
nadzieję na pozytywne jej rozpatrzenie. 

Ad. 4  

Prowadząca obrady przedstawiła plan działań WRS do końca grudnia b.r. 
Poinformowała, że prowadzone są działania m.in. w zakresie: 
• Aktywnego udziału członków WRS i rad dzielnicowych w Warszawskich 

Dniach Seniora – wspólne stoisko z radami dzielnicowymi oraz  
Warszawskiej Olimpiadzie Seniorów – szeroka akcja informacyjna i 
rekrutacyjna, 

• Przygotowania organizacyjnego do I Forum Środowisk Senioralnych, 
aktywny udział w przebiegu Forum, 

• II warsztaty edukacyjne WRS, 
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• Przygotowania organizacyjnego do V Seminarium Warszawskich Rad 
Seniorów (w zależności od sytuacji zdrowotnej stacjonarnie lub online), 
uruchomienie zapisów, 

• Udziału w spotkaniu integracyjnych w wakacyjnym miejscu spotkani 
seniorów nad Wisłą, rejs po rzece, 

• Analizy wykonania planu pracy 2022, 
• Przygotowania wydawnictwa o WRS. 
• Udziału w posiedzeniach i wydarzeniach w dzielnicach. 

Ad. 5 

M. Żuber-Zielicz zaapelowała do członków i ekspertów WRS o zadeklarowanie 
pracy w stałych zespołach zadaniowych oraz zespołach czasowych, 
powoływanych doraźnie, do wykonania konkretnych zadań. Dodała, że 
uzupełnienie składów zespołów jest konieczne, m.in. ze względu na wagę zadań, 
które Rada przed sobą postawiła. 

W tej części posiedzenia Jerzy Mądry – koordynator seniorskiego wolontariatu 
sportowego, przekazał podziękowania za udział przedstawicieli WRS w 31 
Biegu Powstania Warszawskiego. 

Część II  

Pani Barbara Kordas dyrektorka Liceum Ogólnokształcącego im. Stefana 
Batorego przybliżyła zebranym długą, burzliwą, czasami bardzo trudną historię 
szkoły. W czasie wojny na terenie szkoły toczyły się walki, zginęło wielu 
uczniów i nauczycieli. Historia szkoły łączy się z wieloma wybitnymi 
postaciami, z dziedziny nauki, literatury i  sztuki. 
Pani B. Kordas została zapoznana z zadaniami i rolą Warszawskiej Rady 
Seniorów i Rad Dzielnicowych. Podkreślono ważną rolę działań 
międzypokoleniowych. 
Wielką atrakcją dla uczestniczących w spotkaniu było zwiedzenie budynku 
szkoły, ogrodu, otoczenia i wspaniałego muzeum szkoły, w tym obejrzenia 
historycznych, zachowanej tablicy, z najstarszą nazwą szkoły. Po wszystkich 
obiektach oprowadzali uczestników przewodnicy – absolwenci szkoły. 
Zwiedzaniu towarzyszyło uczucie dotykania historii, było też wzruszenie, bo 
wśród seniorów była absolwentka szkoły. 

Część III 

Celem tej części posiedzenia było spotkanie z przedstawicielami Dzielnicowych 
Rad Seniorów, omówienie wspólnych działań do końca grudnia 2022 roku, 
poinformowanie o nadchodzących wydarzeniach przygotowywanych przez 
Miasto.  

 3



1. M. Żuber-Zielicz Przewodnicząca powitała, licznie przybyłych, członków 
rad dzielnicowych.  Na spotkanie przybyli przedstawiciele rad z większości 
dzielnic.  

2. Przedstawiona została przygotowana prezentacja, często uzupełniana przez 
zainteresowanych.    

3. Przedstawiciele biur Urzędu Miasta przekazami zebranym informacje o 
najbliższych wydarzeniach organizowanych dla seniorów, w tym:  

• M. Muszyńska Zastępczyni Dyrektora BPiPS i M. Borys-Dziedzic 
poinformowały, że: 
- I Forum Środowisk Senioralnych będzie finansowane z grantu 
Województwa Mazowieckiego „Samorządowy Instrument wsparcia Rad 
Seniorów”, pokazały symboliczny czek na kwotę 20 000 zł, wstępnie 
wydatkowaną przez Urząd Miasta, zwrot po rozliczeniu projektu. 

• Warszawskie Dni Seniora odbędą się w dniach 24.09.- 9.10.b.r., w 
mieście, w tym w dzielnicach odbywać się będzie wiele imprez i 
wydarzeń kulturalnych, 1.10. będzie miał miejsce Jarmark Kreatywności, 

• M. Muszyńska poinformowała, że we wrześniu odbędą się konsultacje 
wstępne (jeszcze nieregulaminowe konsultacje społeczne) tekstu polityki 
senioralnej z Warszawską Radą Seniorów, 

• Janusz Semel Dyrektor Biura Sportu i Rekreacji poinformował, że 
zawody Warszawskiej Olimpiady Seniorów odbędą się po raz pierwszy w 
dwóch terminach, 17.09. w obiektach na Solcu rywalizować będą 
szachiści, brydżyści, tenisiści stołowi i ziemni (po raz pierwszy w 
Olimpiadzie) oraz 24.09. na stadionie Hutnika odbędą się pozostałe 
konkurencje sportowe. 

• Marcin Głuszak przedstawiciel TKKF „Chomiczówka” – realizatora 
Olimpiady, odpowiadał na pytania i wyjaśniał kwestie związane z 
organizacją wydarzenia, przygotowanymi materiałami, przyjął do 
wiadomości zgłoszone uwagi, zobowiązał się do niezwłocznego 
poprawienia wadliwych dokumentów i przesłania do dzielnic już 
gotowych. Generalnym zastrzeżeniem, zgłoszonym przez zebranych, było 
bardzo późne przekazanie do rad dzielnicowych informacji, niezbędnych 
do przeprowadzenia rekrutacji. 

4. Prezentacja strony internetowej WRS  i pracy zespołu ds. promocji 
Logowanie na FORUM. 
Omówiony został sposób logowania na stronie I Forum Środowisk 
Senioralnych, zgłaszanie udziału lub chęci zabrania głosu. Kolejne 
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informacje dotyczące Forum będą przekazywane zainteresowanym 
sukcesywnie, w miarę ustalania szczegółów przedsięwzięcia. 

5. Przewodniczących Rad Dzielnicowych zostali poproszeni o wypełnienie 
ankiety informacyjnej, która pozwoli poznać potrzeby, problemy i 
oczekiwania seniorów w dzielnicach Warszawy. Po przeanalizowaniu 
wszystkich ankiet sporządzone zostanie omówienie zbiorcze, które zostanie 
przesłane do rad dzielnicowych. 

W trakcie przerwy i po zakończeniu spotkania uczestnicy, przy kawie, herbacie, 
słodyczach i owocach, wymieniali doświadczenia, dzielili się problemami i 
osiągnięciami w działalności na rzecz swoich środowisk.  

Protokół sporządziła                                             Przewodnicząca WRS 

Joanna Celińska                                                  Małgorzata Żuber - Zielicz 
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